
 

 
Protokoll 

 
 

VEST-FINNMARK 
RÅDET 

 

 
    Foto: Ørjan Bertelsen, Hurtigruten        

       
1. juni 2022 

 
 

Thon Hotel Hammerfest 
  

 

Sak 17/22  
Godkjenning av innkalling og 
saksliste 

Sak 18/22 
Årsmelding og Årsregnskap 2021  
 
Sak 19/22 
Felles IKT-prosjekt i Vest-
Finnmark  
 
Sak 20/22 
Samarbeid med Troms og 
Finnmark fylkeskommune v/avd. 
for voksenopplæring, karriere og 
integrering – VKI 
 
Sak 21/22 
Samarbeid med UIT Norges 
arktiske universitet 
 
Sak 22/22 
Presentasjon av sluttrapporten 
for prosjektet «Bobil og Caravan 
i Finnmark» 
 
Sak 23/22 
Drøftinger og orienteringer 

  
Sak 24/22 
Eventuelt  
 

 
 

 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 



 

2 
 

Tilstede: 

 Varaordfører Jan Martin Rishaug   Alta kommune  

 Kommunalleder samf.utv. Oddvar Konst  Alta kommune 

 Ordfører Terje Wikstrøm    Hammerfest kommune (til lunsj) 
 Varaordfører Elisabeth Rønning   Hammerfest kommune (etter lunsj) 
 Formannskapsmedlem Berit Hågensen  Hammerfest kommune 

 Ordfører Eva D. Husby    Hasvik kommune 

 Rådmann Erik Arnesen    Hasvik kommune 

 Ordfører Stein Thomassen    Loppa kommune 

 Kommunedirektør Remi Nilsen   Loppa kommune 

 Fung. ordfører Tor H. Mikkola   Nordkapp kommune  
 Rådmann Bente Larssen    Porsanger kommune 
 Bente Olsen Husby     Daglig leder 

 
Møtet ble ledet av rådsmedlem Eva D. Husby. 
 
Forfall: 

 Ordfører Monica Nielsen    Alta kommune (vara møtt)  

 Formannskapsmedlem Odd Erling Mikalsen Alta kommune 

 Rådmann Bjørn Atle Hansen    Alta kommune (vara møtt) 

 Ordfører Terje Wikstrøm    Hammerfest kommune (vara møtt) 
 Formannskapsmedlem Arne Myrseth  Hammerfest kommune (vara møtt) 

 Rådmann Leif Vidar Olsen    Hammerfest kommune  

 Ordfører Bernth Sjursen    Måsøy kommune 

 Kommunedirektør Fred Johansen   Måsøy kommune 

 Ordfører Aina Borch     Porsanger kommune 

 
Eksterne deltakere i møtet: 
 
Sak 19/22 Felles IKT-prosjekt i Vest-Finnmark 

 
Prosjektlederne Ken Are Johnsen, IKT-leder Hammerfest kommune og Kjell Magne 
Gabrielsen, IKT-leder Alta kommune.  
 
Sak 20/22 Samarbeid med Troms og Finnmark fylkeskommune    

v/avd. for voksenopplæring, karriere og integrering-VKI 
 

Avdelingsleder VKI, Susanne Lupton 
 
Sak 21/22: Samarbeid med UiT Norges arktiske universitet  

 
Viserektor UIT, Bente Haug 
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PROGRAM 
Møte i Vest-Finnmark Rådet 

1. juni 2022, Thon Hotel Hammerfest 
 
Tirsdag 1. juni: Rådsmøte m/saksbehandling 
 
Kl. 08.30-09.45 Velkommen, saksbehandling 

Sak 17/22 Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Sak 18/22: Årsmelding og Årsregnskap 2021 
 
Sak 19/22 Felles IKT-prosjekt i Vest-Finnmark 
 
Prosjektlederne Ken Are Johnsen og Kjell Magne Gabrielsen 
presenterer sluttrapport og anbefalinger for veien videre.  
   

Kl. 09.45-10.15 Pause m/bevertning 
 
Kl. 10.15-11.30 Samarbeid på kompetanse, utdanning og FOU 
  

Sak 20/22 Samarbeid med Troms og Finnmark fylkeskommune
    v/avd. for voksenopplæring, karriere og integrering-VKI 

 
VKI v/Susanne Lupton informerer om deres arbeid med 
voksenopplæring, integrering, karriereveiledning, næringsrettet 
opplæring, midler til bedriftsintern opplæring og flere nasjonale 
kompetanseprosjekter. Arbeids- og næringsliv i vår region skriker etter 
kompetanse og demografiutviklingen går «feil vei». VKI sitt arbeidsfelt 
favner om viktige områder innen kompetanseheving og utvikling, som 
krever samarbeid med et bredt spekter av aktører, deriblant 
kommunene. 
 
Sak 21/22: Samarbeid med UiT Norges arktiske universitet  
 
Viserektor Bente Haug og rådet drøfter hvordan vi kan samarbeide med 
UIT når det kommer til samfunns- og næringsutvikling i Vest-Finnmark, 
og hvordan dette kan forankres i en ny samarbeidsavtale (forrige avtale 
er fra 2014). Aktuelle tema er studietilbud og konkrete samarbeidstiltak 
med utgangspunkt i behovene i offentlig og privat næringsliv. 
 

Kl. 11.30-12.30 Lunsj og utsjekk 
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Kl. 12.30-14.00 Videre saksbehandling 
 
   Sak 22/22 Presentasjon av sluttrapport for prosjektet «Bobil og 

Caravan i Finnmark» 
 
Sak 23/22 Orienteringer og drøftinger 
 
Orienteringer: 

 Kommunedirektør Bente Larssen informerer om status i 
Generalistkommune-utvalgets arbeid. 

 
Drøftinger: 

 Hvem har vi behov for å møte på Nor-Fishing 2022, Trondheim 
23.-26. aug. 2022? 

 
8 rom bestilt 23.-26. aug. 2022 på Scandic Lerkendal til:  
Monica Nielsen (har fått rommet til Tor H. Mikkola), Bernth 
Sjursen, Terje Wikstrøm, Eva D. Husby, Stein Thomassen, Arne 
Myrseth, Erik Arnesen og Bente O. Husby 

 
 Rådets videre arbeid med tanke på demografiutfordringer i 

regionen og byggingen av «Nye Finnmark» 
 
Sak 24/22 Eventuelt 
 
Uttalelse - Hærens nye manøverbataljon må etableres i Finnmark 

 
Kl. 14.00  Pausebevertning (ta med i hånden) 
 
Saksliste: 
 
Sak 17/22 Godkjenning av innkalling og saksliste 
Sak 18/22  Årsmelding og Årsregnskap 2021  
Sak 19/22  Felles IKT-prosjekt i Vest-Finnmark  
Sak 20/22  Samarbeid med Troms og Finnmark fylkeskommune v/avd. for 

voksenopplæring, karriere og integrering – VKI 
Sak 21/22 Samarbeid med UIT Norges arktiske universitet 
Sak 22/22 Presentasjon av sluttrapporten for prosjektet «Bobil og Caravan i Finnmark» 
Sak 23/22 Drøftinger og orienteringer 
Sak 24/22 Eventuelt  
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Sak 17/22 Godkjenning av innkalling og saksliste 

 
Enstemmig vedtatt: 
 
Innkalling og saksliste godkjennes. 
 

Sak 18/22 Årsmelding og Årsregnskap 2021 

 
Enstemmig vedtatt: 
 
Årsmelding og Årsregnskap 2021, m/tilhørende revisjonserklæring, godkjennes. 
 
Sak 19/22  Felles IKT-prosjekt i Vest-Finnmark  
 
Enstemmig vedtatt: 
 
Saken tas til orientering. 
 
Sak 20/22  Samarbeid med Troms og Finnmark fylkeskommune v/avd. for 

voksenopplæring, karriere og integrering – VKI 
 
Enstemmig vedtatt: 
 
Saken tas til orientering. Medlemskommunene inviteres som en videre oppfølgingen av saken 
til å ta direkte kontakt med Troms og Finnmark fylkeskommune, avd. for voksenopplæring, 
karriere og integrering – VKI. Kommunene kan også komme med innspill til fylkeskommunens 
«Strategi for voksnes læring 2022-2030 - Karriereveiledning, integrering og kvalifisering», som 
er sendt ut sammen med sakspapirene. Frist for kommunene til å sende inn eventuelle innspill 
er 26. juni 2022. Kontaktinformasjon til VKI finnes på siste side i vedlagte presentasjon. 
 
 
Sak 21/22 Samarbeid med UIT Norges arktiske universitet 
 
Enstemmig vedtatt: 
 
Vest-Finnmark Rådet vil i samarbeid med UIT Norges arktiske universitet revidere 
samarbeidsavtalen mellom partene fra 2014. Målet er å få etablert et samarbeid på 2-3 faste 
arbeidsområder og/eller arrangementer. Forslag til ny samarbeidsavtale fremlegges rådet for 
politisk beslutning som egen sak. 
 
Vest-Finnmark Rådet takker for invitasjonen til åpning av nytt semester på Campus Alta 19. 
august 2022. 
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Sak 22/22 Presentasjon av sluttrapporten for prosjektet «Bobil og Caravan i 
Finnmark» 

 
Enstemmig vedtatt: 
 
Saken utsettes til møte 29.-30. august 2022, som følge av forfall fra innleder. 
 
Sak 23/22 Drøftinger og orienteringer 
 
Orienteringssaker: 
 
Generalistkommuneutvalgets arbeid 

Enstemmig vedtatt: 
 
Vest-Finnmark Rådet tar informasjonen fra utvalgsmedlem Bente Larssen til orientering. 
 
Status på kystsoneplanprosess-dialogen med Troms og Finnmark fylkeskommune 

Enstemmig vedtatt: 
 
Vest-Finnmark Rådets medlemskommuner orienterte om status i hver kommune. 
Informasjonen tas til orientering. 
 
Drøftingssaker: 
 
Hvem har vi behov for å møte på Nor-Fishing 2022, Trondheim 23-26. aug. 2022  

 
Enstemmig vedtatt: 
 
Vest-Finnmark Rådet ønsker å forsøke å få et møte med fiskeri- og havminister Bjørnar 
Skjæran og statssekretær Kristina Hansen, for å drøfte rådets innspill på kvotereguleringer, 
plikttrålere, regulering av havfisketurisme, forvaltning av kongekrabbe og snøkrabbe m.m. 
 
Vi ønsker også å invitere medlemmer fra Næringskomiteen og Transportkomiteen for å 
presentere utredningen på flaskehalser på sjømatveier, med påfølgende middag. 
 
I tillegg ønsker rådet å forsøke å få delta på arrangementer i regi av Sjømat Norge, Norges 
Fiskarlag, Nofima m.fl. 

 
Rådets videre arbeid med tanke på demografiutfordringer i regionen og byggingen av 
«Nye Finnmark»  

 
Enstemmig vedtatt: 
 
Vest-Finnmark Rådet ser med bekymring på en utvikling der Øst-Finnmark i praksis jobber 
for å opprette en «tiltakssone» i Tiltakssonen. 
 
Vest-Finnmark Rådet vil utarbeide en felles politisk uttalelse. Uttalelsen behandles som en 
egen sak i Vest-Finnmark Rådet pr e-post. 
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Sak 24/22 Eventuelt  

 
Porsanger kommune v/ordfører Aina Borch fremmet innen fristen sak på utarbeidelse av en 
uttalelse fra Vest-Finnmark Rådet som omhandler det at hærens nye manøverbataljon må 
etableres i Finnmark. 
 
Enstemmig vedtatt: 
 
«Uttalelse - Hærens nye manøverbataljon må etableres i Finnmark 
 
Russlands invasjon av Ukraina har endret den sikkerhetspolitiske situasjonen i verden, og for 
Norge. Finland og Sverige har nå besluttet å søke medlemskap i NATO, og det er tid for at 
Norge tenker nytt om NATO’s yttergrense i nord. Gjennom finsk og svensk medlemskap i 
alliansen, vil det være enda viktigere at Norge tar lederskapet og større ansvar for den nordre 
del av grensen mellom NATO og Russland. Et troverdig forsvar må sikres tyngre 
tilstedeværelse i landets nordligste fylke, for å sikre kampkraft og evne til å forsvare NATO’s 
yttergrense i nord.  
 
Det er bra at Finnmark Landforsvar bygges opp som et samvirke mellom hær og heimevern. 
Dette gjøres blant annet gjennom Porsangerbataljonen, som skal doble kapasiteten de nærmeste 
årene, og en styrking av HV-17. Det er også positivt at man oppgraderer styrkene ved grensa, 
med grensejegere som er mobile og har våpen med panserbrytende kapasitet. 
Førstegangstjenesten for finnmarksungdom tilpasset heimevernets behov er en suksesshistorie, 
og må etableres som en fast utdanningskapasitet.  
 
Alliert trening er i hovedsak flyttet til Troms, og det vil være fornuftig å plassere mer landmakt 
i Finnmark på permanent basis. I tillegg haster det å sikre luftvern, artilleri og et forsvar av den 
lange og krevende kystlinja vår. Stortinget har vedtatt å etablere en ny manøverbataljon, som 
skal være fullt oppsatt i 2032. De første kapasitetene skal være klare i 2026. Plasseringen er 
ikke bestemt enda, men Hæren ønsker å oppsette en 4. mekanisert bataljon på Setermoen leir i 
Midt-Troms. 
 
Hvis regjeringen og forsvarssjefen mener noe med et troverdig forsvar av Norge i Finnmark, 
må avstandsulempen kompenseres for, og den nye manøverbataljonen etableres i Finnmark. 
Om kampstyrkene i Troms skal komme Finnmark til unnsetning i en potensiell fremtidig 
invasjon, må de kjøre 300 kilometer på en vei for å kunne forsterke Finnmark. Denne veien er 
en flaskehals, som ikke bare kan ødelegges med missiler av invasjonsstyrker, men som også er 
krevende å forsere vinter, vår og høst.  
 
Et annet argument for å etablere en manøverbataljon til i Finnmark er kapasitet til trening. Den 
nye bataljonen med tungt utstyr må trene og øve. Skarpskyting er en del av dette. Faktum er at 
Forsvarets skytefelt i Troms er «overbooket» med dagens eksisterende virksomhet. I Finnmark 
har vi Hálkavárri skytefelt i Porsanger. Her er det kapasitet allerede i dag for skarpskyting med 
CV90 stormpanservogner. Skal man i tillegg ha skarpskyting med stridsvogner, må nok 
infrastrukturen styrkes, men mulighetene er helt andre her enn i Troms.  
 
  



 

8 
 

Forsvaret av Finnmark trenger tilstedeværende kampkraft, og det vil være smart å etablere den 
nye 4. bataljon med hovedsete på Porsangmoen. Alta er også et viktig knutepunkt for forsvaret 
av Finnmark. Det er her resten av Brigade Nord blir satt inn ved krise og krig. Veiaksen, 
flyplassen og havna i Alta blir dermed viktig for å få inn både egne styrker fra andre steder i 
landet og alliert hjelp. De bør forsvares allerede i en innledende fase. Derfor bør en viss 
kapasitet av 4. bataljon forlegges i Alta. 
 
Norge forsvares gjennom et troverdig forsvar av Finnmark. Det handler om avskrekking og 
tilstrekkelig kapasitet til å stoppe en mulig invasjon fra øst. Derfor mener vi det er riktig å 
etablere den nye manøverbataljonen/4. bataljon i Finnmark, som en del av Finnmark 
Landforsvar.» 
 
Ordfører Aina Borch i Porsanger ivaretar eventuelle mediahenvendelser i sakens anledning. 
 
  


